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LOGLINE:
Fi lm, kt erý nenat o� íš,  pokud nejs i  gra  wr i t er.  
Kdy�  se sny st anou skut e� ností a jaká cena se za t o plat í. 

SYNOPSE:
Gir l  Power je dokument ární f i lm  o � enách, kt eré zasv� t i ly  své � i vot y gra t i , subkul t u� e kt eré dominuj í 
mu� i .  Dokument  je zalo� en na si lném osobním aut obiograf i ckém p� íb�hu  pra� ské wri t erky Sany, kt erá 

sv� t a. Fascinuj ící cest opis p� i chází s novým pohledem na fenomén, kt erý je ši rokou ve� ejnost í � ast o 
chápán jako vandal ismus, ale l ze jej  vnímat  t aké jako � i vot ní cest u. 

Zem� p� vodu: �es ká republ i ka
� ánr: dokument ární  f i lm
St opá� : 90 minut

TV�RC I :
Nám�t: Sany
Re�ie: Sany, Jan Zají �ek
Producent : Punk Fi lm, s. r. o. /  Mart in H� l ovec
Výkonný producent : Fi l ip � ermák
Producent  � T:  Mart ina Šant avá
Scéná�:  Sany, Jan Zaj í �ek , Zden� k Marek



O FILMU GIRL POWER:

Gir l  Power  je  dokumentární  f i lm,  kter ý  představí  graf f i t i  wr iterky  z  patnáct i  měst  světa.  Od Prahy,  přes 
Moskvu,  Kapské Město,  Sydne y,  Biel ,  Madrid,  Ber l ín ,  Toulouse a  Barcelonu až  po Ne w York .  Graf f i t i 
komunita  je  tvořena v  drt ivé  větš ině muži ,  me zi  kter ými  panuje  často  názor,  že  graf f i t i  –  a  přede vším to 
i legální  –  není  věc  pro ženy.  Přesto  se  ženy v  graf f i t i  za  poslední  roky v íce  emancipuj í ,  vznikaj í  ženské 
graf f i t i  výstavy,  časopisy  a  weby. 

Dokumentární  f i lm Gir l  Power  zachycuje  př íběhy žen,  které  v  pře vážně mužském graff i t i  světě  obstály. 
Uvidíme je ,  jak  se  vkrádaj í  do dobře zabe zpečených v lakových dep,  a le  i  v   je j ich  „normálním“ c iv i ln ím 
ž ivotě.  Gir l  Power  ale  není  jen  vhledem do graf f i t i  světa,  zachycuje  také s i lný  př íběh české writerky 
Sany,  která  se  v   roce 2008 rozhodla  emancipaci  žen v  graf f i t i  zachyt i t  a  dát  ženám a dívkám možnost 
se  vyjádř it .  Gir l  Power  nakonec natáčela  dlouhých 7  let .  V  dokumentu s ledujeme je j í  ž ivot  s  graf f i t i ,  je j í 
motivaci  a  ž ivotní  hodnoty,  které  se  s  ubíhaj íc ími   roky mění . 

Se známíme se  také s  je j í  rodinou,  která  o  druhém životě  Sany nemá žádné tušení .  Sany obětuje  pro 
f i lm hodně,  a  i  když  dojde na konec s i l ,  odmítá  se  vzdát  svého snu –  natočit   h istor icky  pr vní  dokument 
mapuj íc í  ženy v  graf f i t i .  Uvědomuje  s i ,  že  č lověk zvenčí  by  tento f i lm nikdy nenatoči l ,  protože pro 
graf f i t i  wr iter y  č lověk zvenčí  znamená vždy nepochopení  a  nebe zpečí .  F i lm neobhajuje  graf f i t i ,  a le 
př ichází  s  novým pohledem na tento světový fenomén,  kter ý  je  větš inovou společnost í  chápan jako 
vandal ismus.  Graf f i t i  wr iteř i  větš inou nedokáží  vysvět l i t ,  proč  graf f i t i  tvoř í .  Je  to  proto,  že  graf f i t i  je 
urč itou formou závis lost i .  Je  to  vášeň.  Je  to  únik .  Je  to  smysl ,  je  to  láska,  je  to  náboženství ,  je  to  touha. 
Touha zanechat  stopu,  touha zanechat  svůj  ot isk ,  která  je  stará  jako l idstvo samo.

„Tepr ve f i lm Gir l  Power  mi  ukázal ,  jakou s i lou některé  ženy disponuj í .  Jako pro č lověka,  kter ý  nemá 
s  graf f i t i  scénou nic  společného,  bylo  fascinuj íc í  podívat  se  pod pokl ičku této  problematiky.  Náš  f i lm 
není  jen dokumentem mapuj íc ím jednu l idskou posedlost ,  a le  přede vším př íběhem,  kam až  lze  zaj í t  př i 
naplňování  svého osobního snu,”  ř íká  Mart in  Hůlovec z  Punk Fi lm,  producent  f i lmu Gir l  Power.



ROZHOVOR SE SANY:

Sany vystudovala  market ingovou komunikaci .  Je  jedna z  mála  akt ivních writerek v  České republ ice. 
Graf f i t i  se  věnuje  téměř  15  let .  Je  č lenkou dvou č istě  ženských graf i i t i  cre w –  Gir l  Power  a  PUFF.  Akt ivně 
se  podí l í  na  pořádání  kulturních akcí  v  Praze a  v  zahranič í .  V  Praze produkovala  někol ik  graf f i t i  a  street 
art  fest ivalů  např.  Martha Cooper  F i les  č i  Past  Present  Future.  Je  pravidelně zvána na graf f i t i  jamy a 
diskuze s  genderovou tématikou po celé  Evropě.  Jej í  práce jsou součást í  mnoha graf f i t i  publ ikacích. 

Jak ses dostala ke graffit i?
Na přelomu t is íc i let í  mi  bylo  15  let .  V  Modřanech jsem doj ížděla  do základní  školy  každý den.  Byla  tam 
dlouhá tramvajová trať  a  já  s i  vš imla,  že  na ni  každý den př ibývaj í  graf f i t i  jména.  Jeden den tam byl 
Ash a  druhý třeba Today.  Pak jsem šla  ke  škole  a  v iděla  jsem je  tam znovu,  začala  jsem tedy hledat 
souvis lost i .  Ř íkala  jsem s i ,  kdo a  kdy ty  věci  dělá  a  jak  vypadá.  V   té  době jsem také nemohla  chodit 
v  noci  ven,  a  tak  mě to  fascinovalo.  Začala  jsem to  na papír  zkoušet  také a  pak jsem začala  malovat 
s  moj í  kamarádkou.  Pak jsme poznaly  dalš í  holky,  co  chtěly  malovat  a  založi ly  jsme cre w Gir l  Power. 
Časem s   t ím však holky  přestaly  a  já  jsem zůstala  v  Praze sama. 

Jaké je  postavení  holek na graffit i  scéně?
Já jsem nikdy graf f i t i  neděl i la  na kluky a  holky,  a le  ta  scéna děl i la  nás.  Proto jsem se  o  to  téma začala 
zaj ímat ,  rozhodla  se  podpořit  ženy v  graf f i t i  atd.  Pokud se  bavíme o  České republ ice,  tak  je  to  rozhodně 
mnohem lepší ,  ne ž  to  bývalo.  Dř íve  mi  k luci  kradl i  bar vy  nebo moje  graf f i t i  záměrně nič i l i  nápisy 
„Vrať  se  do kuchyně“.  To je  naštěst í  pr yč  a  holkám,  co teď začínaj í ,  se  to  neděje.  Já  maluj i  téměř  15 
let ,  namalovala  jsem toho hodně i  po světě.  Organizovala  jsem v  Praze hodně akcí  na  podporu graf f i t i 
komunity,  například výstavu graf f i t i  wr iterek Gir l  Power  Fore ver,  dále  výstavu legendární  fotografky 
Marthy Cooper  Martha Cooper  F i les ,  graf f i t i  street  art  fest ival  Past  Present  Future  nebo promítání 
s lovenského graf f i t i  v idea Show Must  Go On.  Natoči la  jsem dokument  o  graf f i t i ,  kter ý  jde  do kina a  bude 
ho vysí lat  Česká tele vize.  Pomáhám také dalš ím menším projektům.   V  graf f i t i  j sem svým  způsobem 
obstála,  dokázala,  že  to  je  moje  vášeň a  ž ivotní  sty l .  Takže dnes  už  nejde ř íkat ,  že  není  pro  holky. 
Bohužel  s i  pořád mysl ím,  že  jako holka toho musíš  dokázat  v íc  ne ž  k luk ,  nebo být  extrémně výj imečná, 
aby tě  scéna př i ja la.  To plat í  i  v    j iných oblastech,  kde dominuj í  muži .  Celkově dnes  maluje  v íc  holek , 
protože maj í  vzor y,  které  j im ukazuj í ,  že  to  jde.  Na druhou stranu nedávno vyšla  knížka Al l  C ity  Queens, 
která  mapuje  světovou holč ic í  graf f i t i  scénu.  Ta  knížka ukazuje,  že  holek  které  u  graf f i t i  vydrž í  a  jsou 
skutečně dobré,  je  pořád velmi  málo.  Možná to  tak  má být .  Graf f i t i ,  přede vším jeho i legální  část ,  není 
pro  každého.  Je  ale  úplně jedno,  jest l i  j s i  holka nebo kluk .  Ale  jde  o  to,  jest l i  v   to  věř íš  a  děláš  to 
s   totálním nasazením.

Kdy a proč ses rozhodla natočit  dokument Girl  Power?
V roce 2009,  kdy jsem začala  s  natáčením,  jsem byla  v  Praze jediná holka,  která  akt ivně malovala. 
Věděla  jsem,  že  ve  světě  je  už  docela  dost  holek ,  které  jsou také akt ivní .  Dost .   T ím mysl ím pár  desítek , 
oprot i  t is ícům mužských graf f i t i  wr iterů.  Zaj ímala  mě motivace ostatních writerek ,  proč  něco tak 
nebe zpečného dělaj í  a  samozřejmě jsem je  chtěla  poznat .  V  neposlední  řadě jsem ženy v  graf f i t i  chtěla 
podpořit  a  udělat  něco,  co  nám už  nikdo ne ve zme.  Netuši la  jsem ale,  jak  moc mi  to  rozhodnutí  změní 
ž ivot .  Že  to  bude dlouhá a  trnitá  cesta.

Jak ti  to  změnilo život?
Před natáčením jsem ži la  dva ž ivoty,  které  se  vzájemně doplňovaly  a  já  je  zaměňovala  podle  potřeby. 
Pro natáčení  Gir l  Power  jsem se  postupně vzdala  věcí ,  které  by  normálnímu člověku př iš ly  nelogické. 
Př iš la  jsem o dobře placenou  práci  manažerky,  přeruši la  studium na vysoké škole  a  zadluži la  se.  To 
samozřejmě ovl ivni lo  můj  osobní  ž ivot .  A le  nel i tuj i  toho.  Vím,  že  to  za  to  stálo.

Financování  každého dokumentu je  boj.  Jak probíhal  ten tvůj?
Ve f i lmu je  dobře v idět ,  kam až  je  č lověk ochoten zaj í t  a  obětovat ,  pokud s i  jde  za  svým snem.   Od 
začátku jsme věděl i ,  že  i  když  budeme pracovat  be z  nároku na honorář,  celkový rozpočet  se  vyšplhá na 
někol ik  mi l iónů.  Po roce hledání  jsme konečně našl i  producenta,  řeš i l i  předbě žnou smlouvu a  natáčení 
dotoval i  z  v lastních peně z.  Nakonec náš  producent  prodělal  v  j iném projektu desítky  mi l iónů a  řekl  nám, 
že  o  Gir l  Power  nemá zájem,  ať  se  s  n ím kl idně soudíme.



 Věděl i  jsme,  že  to  nemá smysl ,  dostal i  se  do velkých f inančních problémů,  a le  v  natáčení  jsme 
pokračoval i  dál .  Rozjetý  v lak  nešlo  zastavit .  Tohle  vše  v  Gir l  Power  uvidíte,  protože se  z   toho stala 
jedna dějová l inka.  F i lm jsme dotoči l i  d íky  podpoře městských projektů BU2R,  které  f i lm podporuj í  od 
roku 2012,  kdy jsem je  oslovi la .  Stál  před námi  ale  dalš í  úkol :  probrat  120 hodin natočeného mater iálu. 
Když  jsme ho dostal i  do konkrétnějš ího tvaru,  našl i  jsme kooproducenta,  z ískal i  podporu Státního 
fond pro podporu a  rozvoj  české k inematograf ie  a  České tele vize.   Díky  nim jsme mohl i  Gir l  Power 
zpostprodukovat .  Ačkol iv  dostat  f i lm do plusových č ísel  vnímám jako běh na dlouhou trať ,  věř ím,  že  se 
to  podaří .

Stálo to za to?
To je  otázka,  kterou s i  pokládám skoro každý den.  Pokud bych se  tak  nerozhodla,  byla  bych úplně j iný 
č lověk .  Otázka je ,  zda lepší .  A le  mysl ím,  že  to  určitě  stálo  za  to.  F i lm jsem natáčela  7  let ,  a  to  je  dlouhá 
doba,  která  se  je ví  ještě  delš í ,  když  neustále  ut íkáte  před problémy.  Pr vní  rok  natáčení  nás  zradi lo 
hodně l id í ,  kter ým jsem věř i la .  T ím vznikaly  zádrhele,  které  se  táhly  celou tu  dobu.   To je  však už 
samotný př íběh Gir l  Power.  Často potkávám holky,  které  ř íkaj í ,  jak  se  na f i lm těší .  Mysl ím s i ,  že  mnoha 
ženám může Gir l  Power  dodat  odvahu j í t  za  svým snem.

Jaký je  Girl  Power vlastně dokument?
Fi lm,  kter ý  by  nedokázal  natočit  n ikdo mimo graf f i t i  komunitu  -  navíc  v   tak  velkém rozsahu.  Je  to  pr vní 
dokument ,  kter ý  mapuje  toto  dosud ne zf i lmované téma.  Také boří  některé  stereotypy.  Ve  f i lmu navíc 
uvidíte  mnoho míst ,  kam se  pravděpodobně nepodíváte  a  s i tuací ,  které  č lověk jen tak  ne zaži je .

Koho jsi  přizvala ke spolupráci  na Girl  Power?
Kameramana Ondřeje  Rybára,  kter ý  se  vždy pohyboval  okolo  pražské hip  hop scény.  Dodnes s i  v lastně 
nedokážu představit  j iného kameramana,  kter ý  by  šel  do těch všech akcí  a  s i tuací ,  které  byly  někdy i 
ž ivotu nebe zpečné.  Dále  pak Jana Zaj íčka,  kter ý  pracoval  na dokončení  Gir l  Power  jako spolure žisér. 
Je  nejen uznávaný re žisér,  a le  i  průkopník  graf f i t i  scény v  Čechách.  O stř ih  se  postaral  Zdeněk Marek , 
kter ý  stř íhal  například dokument  Český sen.  Zvuk jsme svěř i l i  ta lentovanému Petru  Hofmanovi ,  hudbu 
zkomponoval  Ondřej  Skala,  kterého můžete  znát  z  projektu Je žíš  Táhne na Berl ín.



Jan Zaj íček  je  abs ol vent  FA MU,  s pol u a u tor  c yklu  do kume ntár ní ch sní mků KMENY,  drž i te l  řady ce n za 
v ideokl ipy,  repre zentoval  ČR v  USA ,  N ěmecku,  I tál i i  č i  Šanghaj i .  Je  dlo uho letým čle ne m rapové  skupiny 

ABX cre w.

Jak vidíte  postaven í  žen  n a  české gra� i ti  scé ně?

ROZHOVOR S JA NEM ZA J ÍČKEM:

Ženy j í  tvoř i ly  od  za čá tku .  V  době,  kdy v  cel é m Če sko slovensku malovalo  akt i vně  do hro mady asi  15  až  20 
l id í ,  včetně pr vních  čes kých  writerek Lel y,  Dandy  a  Chi se ,  bylo  po stave ní  že n na zde jš í  vzni kaj í c í  scéně 
naprosto rovnocenné.  V  té  době j i  tvoř i l a  v lastně  je n je dna malá  skupi na kamarádů  a  spo je nců,  kte ré  se 
ve  své  zál ibě  vzájem ně p od porova l a.  A ž  p ozdě j i  stř í dá tuto  so unále ži to st  pr i ncip  so utě ži vo st i  a  dravost i . 
Ten se  u  nás  obje vu je  ž ivel ně a  na p ros to p ř iroze ně  s  př í cho de m dalš í ch  wr i te r ů,  ko nkure ntů na jakémsi 

povrchu vagónů metra  a  v l a ků .   A ni  dnes  a l e  ne ní  n i kde  psáno  ani  ni kým dáno,  že  te n ne bo  ta  ne může 
dělat  to  č i  ono.  Ex is tu j í  jen  neps aná  p ra vid la,  kte rá  de f i nuje  vždycky větš i na,  což  jso u zrovna v  gra�it i 
muži .  A le  každá s ociál ní  norm a  je  jen rel at ivní  a  do časná.  Změ na začí ná často krát  u  je di nce ,  takže  co se 
týče  žen v  gra�it i  obecně -  řečeno s  Ma rth ou Co o pe r  :  je  j i ch  stále  v í c  a  v íc…

insider.

Graf i t t i  je  kontroverz ní  proto,  že  neres p ektuje  so uk ro mé  vlastni ctví ,  a le  zárove ň se  tak  děje  ve lmi 
romantickým zp ů s obem.  Jd e v l as tně o  rebel i i  pro t i  větš i nové  spo le čno st i .  Pře sto  má smysl  být  re belem, 
protože rebel ie  a  vzdor  p rot i  zaž itým normám je  je dní m z  hnací ch mo to r ů vývo je  spo le čno st i .  K 
opravdovému štěs t í  a l e  p otřebu je  č l ověk s tejně  ž í t  v  pravdě ,  a  to  za  každých o ko lno st í .  I  pře sto,  že  je 
jeho jednání  seb e z niču j íc í .

„Na Sany mi  byl o  s ympatické odh odl á ní  s tá t  s i  za  svým pře svě dče ní m i  pře s  násle dky,  kte ré  j í  to 
př ineslo.  V  tom je  je j í  př íběh  u niverzál ní .  Ko nkrétní  s i tuaci ,  včetně to ho,  že  je  že na upro stře d gra�i t i 
světa  mužů,  vní má m ted y jen jako vých oz í  a  mo de lovo u.  V  le po re lu  metro po l í  mě  také  pře kvapi lo,  jak 
gra�it i  funguje  ja ko indiká tor  mír y  s vobody v  dané  spo le čno st i .  Mo j í  o so bní  mo ti vací  ke  spo lupráci  pak 
byla  i  potřeba s i  tém a  gra � it i  jed nou  pro vždy uzavř í t ,  což  se  mi  ne po dař i lo.  To to  o bdobí  pro  mě  jako 
pro writera  zůstá vá nad á l e  ins p ira čním zd roje m a  zák ladní  ško lo u ž i vo ta.  Po mo c s  f i lme m Gi r l  Power 
jsem bral  také ja ko ja kou s i  s vou  s ta vovs kou povi nno st ,”  ř í ká  Jan Zaj íče k ,  re ž i sé r  do ko nče ní  f i lmu Gir l 
Powe r.

O PUNK FILM, S.  R .  O .  /  PR O DUCE NTOV I  FILMU

vyrobi la  někol ik  f i l mových  d oku m entů  ja ko např.  Půl  čtvr té  a  F i lmový do bro dr uh Kare l  Ze man re ži séra 

svém kontě  má ta ké někol ik  s třed ometrá ž ních sní mků a  ani movaný f i lm Le dni ce .  Ko pro dukovala  někol ik 
zahraničních f i lmů  nap ř.  ind ický  Rock S tar,  ně ko l i k  stove k  re klam pro  do mácí  i  zahrani ční  t r h,  dvě 
desítky  v ideokl ipů  třeba  pro Vis ací  zá mek ,  Luci i  č i  Mňágu a  Žďo r p a  ně ko l i k  pro je ktů urče ných pr i márně 
pro tele vizní  t rh.

O BU2R /  PARTNER OV I  FILM U

BU2R je  unikátní  pl a tforma z na čky B u d weise r  Budvar,  kte rá  j i ž  9  let  o d ro ku 2007 po dpo r uje  mě stské 
ne závis lé  kultur ní  p rojekty,  které  by  s e  be z  této  po mo ci  ne po dař i lo  real i zovat .  So ustře dí  se  na původní  a 
or ig inální  tvorb u  na příč  rů z nými  genera cemi  tvůrců a  umě lců.



Me zi  projekty,  které  díky  podpoře BU2R vznikly,  jsou například knižní  publ ikace a  dokumentární  c yklus 
Kmeny,  kniha o  českém skateboardingu Prkýnka na maso jsme uř íz l i ,  kniha o  v izuální  kultuře  k lubové 
scény Zde jsou psi  č i  f i lmové projekce Cinema Royal  a  mnoho dalš ích.  BU2R podporuje  vznik  f i lmu Gir l 
Power  od roku 2012 a  tato  dlohodobá podpora byla  pro dokončení  natáčení  k l íčová.  „Se Sany jsme se 
potkal i  zhruba ve  třet ím roce natáčení .  Jej í  zapálení  a  odhodlanost  nejen pro f i lm,  a le  pro celou ideu 
Gir l  Power,  nám př iš la  jedinečná.  Po zhlédnutí  hrubých mater iálů  bylo  jasné,  že  vzniká unikátní  f i lm, 
kter ý  je  potřeba podpořit  a  dokončit ,“  vysvět luje  Jakub Stránský z  BU2R.

KDE ZHLÉDNOUT FILM GIRL POWER?

Premiéra  f i lmu Gir l  Power  proběhne 27.  2 .  2016 v  k ině Lucerna.  Be zprostředně po premiéře  se  odehraj í 
v  někol ika  městech v  České republ ice  promítání  f i lmu,  která  budou doprovázena debatami  s   tvůrci 
f i lmu,  workshopy,  výstavou a  koncerty  č i  večírky  s  Djs .  F i lm bude dále  k  v idění  v  k inech po celé  České 
republ ice  č i  k   legálnímu stažení .

TERMÍNY A MÍSTA TOUR FILMU GIRL POWER:

27.  2 .  2016 –  Praha /  Lucerna
4.  3 .  2016 –  Ostrava /  Provoz  Hlubina
6.  3 .  2016 –  Londýn /  Velká Br i tánie
8.  3 .  2016 –  Úst í  nad Labem /  Hraničář
11.  3 .  2016 –  České Budějovice  /  Sf inx
12.  3 .  2016 –  Brno /  Malá  Amerika
16.  3 .  2016 –  Pardubice  /  Ž lutý  pes

KONTAKT PRO MÉDIA: 

Nikola  Lör inczová,  +420 605 560 277,  n ikola. lor inczova@piar ist i .cz
Anna Nosková,  +420 777 689 380,  anna.noskova@piar ist i .cz


